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Dansk Told & Skatteforbund                  
Gl. Kongevej 60, 10. 
1850 Frederiksberg C 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

28. april 2025 
 
 
HB-referat nr. 4/2025 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde mandag den 22. april 2025, kl. 9.00 - 12.10, på Teams. 
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referat 
 3.   Kutymefridage 
 4.   TR-konference, Skatteforvaltningen 
 5.   TR-konference, TAT-Kredsen 
 6.   Eksperter og senioreksperter 
 7.   PFA 
 8.   Tillæg ´25 
 9.   OK26 
 10. 0-dage og ATN 
 11. Regnskab, 1. kvartal 
 12. Nyt fra sekretariatet 

13. Skriftligt nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 14. Eftersynet i Skatteforvaltningen – Temadrøftelse  
    
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Allan Christensen Næstformand 
 Bjarne H. Madsen Chefkredsen 
 Jan Magnusson DTS Valggruppe I 

Lene Höilund DTS Valggruppe II 
 Kim K. Andersen DTS Valggruppe III 
 Ulla Kær Andersen DTS Valggruppe IV 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds I (Nord) 
 Kim Jensen DTS Kreds II (Syd) 
 Henrik Møller DTS Kreds III (Øst) 
 Marianne Nielsen Seniorkredsen 
    
 Ole Pedersen Chefrådgiver, redaktør 
 Merete Keller Berdiin Advokat, chefkonsulent 

Hans Holmer Chefkonsulent 
Anita Illum Chefkonsulent 

 Gitte Anholm Faglig sagsbehandler 
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1.   Velkomst 
 
Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet. 
 
Der var afbud fra Kim Clausen, TAT-Kredsen. 
 

 
2.   Godkendelse af referater 
 

Hovedbestyrelsen godkendte referat af hovedbestyrelsesmødet den 
10. marts 2025. Referatet underskrives ved førstkommende fysiske 
hovedbestyrelsesmøde. 
 

 
3.  Kutymefridage 
 

Jørn Rise orienterede om, at Grundlovsdag og Nytårsaftensdag nu igen er 
kutymefridage på Skatteministeriets område. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede genindførelsen af de to kutymefridage og ud-
trykte i den forbindelse tilfredshed med, at års arbejde med at argumen-
tere for genindførelse af kutymefridagene nu har båret frugt, og at med-
lemmerne nu – som det første – kan se frem til, at Grundlovsdag den 5. 
juni 2025 er en fridag. 
 
Hovedbestyrelsen skal dog ikke undlade at konstatere, at der også er be-
talt for genindførelse af de to kutymefridage – bl.a. gennem udskydelse 
af udmøntningstidspunktet for varige tillæg samt reduktion af puljerne til 
engangstillæg ved tillægsforhandlingerne samt til cheflønstillæg. 

 
 

4.   TR-konference, Skatteforvaltningen 
 

Jørn Rise orienterede om det planlagte program for forbundets TR-konfe-
rence for tillidsrepræsentanter fra Skatteforvaltningen, som afholdes i au-
ditoriet i Codanhus den 6. maj 2025.  
 
Hovedbestyrelsen drøftede programmet og afviklingen af konferencen. 

 
 
5.   TR-konference, TAT-Kredsen 
 

Jørn Rise orienterede om, at der afholdes en TR-konference på teams for 
tillidsrepræsentanter fra TAT-Kredsen den 24. april. Målet er at få etable-
ret en tættere kontakt og dialog mellem kredsens tillidsrepræsentanter og 
forbundet.  
 
Gitte Anholm gav en supplerende orientering om det planlagte program 
for TR-konferencen, som skal understøtte, at TAT-Kredsens tillidsrepræ-
sentanters aktiviteter som en del af Dansk Told & Skatteforbund. 
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6.   Eksperter og senioreksperter 
 

Allan Christensen orienterede om dialogen med Skattestyrelsen omkring 
den fremtidige procedure for udnævnelse af eksperter og senioreksperter. 
 
Skattestyrelsen ønsker, at det fremover bliver en del af PULS – og at fi-
nansieringen skal tages af tillægspuljen, som ikke opskrives i den forbin-
delse, da det vurderes, at der fremadrettet kun udnævnes få yderligere 
bortset fra nyudnævnelser efter afgang fra stillingerne. Udnævnelserne 
offentliggøres samtidig med offentliggørelse af resultatet af tillægsfor-
handlingerne. 
 
Dansk Told & Skatteforbund havde ønsket, at der i stedet blev indgået en 
lokalaftale om eksperter og senioreksperter, men det ønsker Skattestyrel-
sen ikke. 
 
Forbundet går nu i dialog med CO10 omkring processen for de nye stil-
lingskategorier i relation til forbundets organisationsaftale. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse omkring de nye stillingskate-
gorier og proceduren for udnævnelser. 
 
Efter dialogen med CO10 behandles emnet igen på hovedbestyrelsesmø-
det den 5. maj 2025.  
 
 

7.   PFA 
 

Jørn Rise orienterede indledningsvist om, at Skatteforvaltningen ikke er 
klar til den 1. maj 2025 med en teknisk løsning til at håndtere den mulig-
hed for opsparing af op til 15 dage i en opsparingsbank til senere afhol-
delse som fridage, der blev aftalt som et led i OK24. Skatteforvaltningen 
vil indkalde personaleorganisationerne til en forhandling om en lokalaf-
tale på området, men forbundet afventer fortsat at modtage forhandlings-
udspil fra Administrations- og Servicestyrelsen. 
 
PFA er klar til at håndtere den alternative mulighed for opsparing af de 
3,4% af pensionsbidraget over 15%, som også var en del af aftalen ved 
OK24. Muligheden trådte i kraft pr. 1. april 2025.  
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af implementeringen af de to 
delementer fra OK24. 
 
Jørn Rise orienterede endvidere om, at CO10´s samarbejdsaftale med 
PFA på pensionsområdet skal genforhandles. I den forbindelse er CO10´s 
sekretariat i dialog med medlemsorganisationerne omkring ønsker til det 
fremtidige samarbejde. 
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Hans Holmer gav hovedbestyrelsen en orientering om de punker, som 
sekretariatet har påtænkt af videreformidle til CO10 omkring ønsker til 
samarbejdet med PFA, og hovedbestyrelsen havde en drøftelse af de for-
skellige punkter tillige med yderligere input fra hovedbestyrelsen om øn-
sker til det fremtidige samarbejde med PFA. 
 
 

8.   Tillæg ´25 
 

Jørn Rise introducerede punktet med udveksling af status og erfaringer i 
forbindelse med de igangværende tillægsforhandlinger i Skatteministeri-
ets styrelser. 
 
De første tillægsaftaler er nu indgået, men i langt de fleste styrelser for-
handles der stadig. 
 
Hovedbestyrelsen udvekslede erfaringer fra årets tillægsforhandlinger – 
herunder tekniske spørgsmål i forbindelse med konsekvensen af de regu-
leringer af basislønningerne, der er sket pr. 1. april 2025.  
 
Hans Holmer orienterede om, at den varslede skabelon for indmeldelse af 
aftalerne til forbundets sekretariat ikke bliver klar, så de koordinerende 
tillidsrepræsentanter kan anvende den i år. 
 
 

9.   OK26 
 

Jørn Rise orienterede om, at forberedelserne til formuleringen af krav til 
aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2026 er i fuld gang – såvel i 
forbundet som i centralorganisationen CO10, der afholder bestyrelses-
møde den 23. april 2025, hvor OK26 er på dagsordenen. 
 
Kravene vil være et af temaerne på de tillidsrepræsentantkonferencer, 
som forbundet afholder for tillidsrepræsentanterne i Skatteministeriet den 
6. maj 2025 i Codanhus samt for TAT-Kredsens tillidsrepræsentanter på 
teams den 24. april 2025.  
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse om krav og forberedelse til 
OK26. 
 
 

10. 0-dage og ATN 
 

Jørn Rise orienterede om, at spørgsmålet om administrationen af 0-dage 
og ATN i Skatteministeriets styrelser fylder stadig en del – senest på 
kontaktudvalgsmødet mellem formændene for personaleorganisationerne 
og departementschefen. 
 
Der har været dialog med direktøren for Skattestyrelsen, hvor det i den 
konkrete sag blev accepteret, at der kunne være en fleksibilitet i 
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administrationen efter aftale med funktionslederen, da det blev vurderet 
at være foreneligt med den pågældendes arbejdsopgaver. 

 
Forbundet går stadigvæk gerne videre med konkrete eksempler på, at un-
derdirektører administrerer begrænsningen på 11 dage om året restriktivt 
– også i situationer, hvor der burde kunne anlægges en mere fleksibel til-
gang. Er der medlemmer, som bliver mødt af manglende fleksibilitet i 
situationer, hvor den burde være til stede, opfordres de derfor til at kon-
takte deres tillidsrepræsentant eller forbundets sekretariat. 
 
Hovedbestyrelsen havde en drøftelse af administrationen af 0-dage og 
ATN og pegede i den forbindelse bl.a. på behov for større imødekom-
menhed fra underdirektørernes side til spørgsmålet om fleksibilitet i kon-
krete tilfælde. 
 
Det er fortsat hovedbestyrelsens holdning, at en generel genindførelse af 
en flekstidsaftale for medarbejdere i Skatteministeriets styrelser ville be-
tyde en væsentlig administrativ besparelse og forenkling samt understøtte 
medarbejdernes oplevelse af en attraktiv arbejdsplads. 
 
 

11. Regnskab, 1. kvartal 
 

Allan Christensen orienterede om regnskabsoversigten pr. 31. marts 
2025, som udviser et ordinært resultat på -356.575 kr. mod det budgette-
ret resultat på -76.938 kr.  
 
Hovedbestyrelsen gennemgik og drøftede kvartalsoversigten for januar 
kvartal.  
 
Forbundets økonomi er solid på nuværende tidspunkt – dog er der under-
skud på kontingentindtægterne. Til hovedbestyrelsesmødet i juni vil Jørn 
Rise og Allan Christensen derfor gennemgå forbundet omkostninger 
samt medlemsudviklingen som grundlag for en udvidet drøftelse af øko-
nomien forud for budgetlægningen til kongressen i 2026. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at der på junimødet i hovedbestyrelsen 
foretages en opfølgning på forbundets omkostninger med henblik på 
at forberede budgetlægningen for den næste kongresperiode. 
 
 

12. Nyt fra sekretariatet 
 

Ole Pedersen orienterede om en henvendelse fra Valgenhed Randers-
Grenaa, hvor Elin Thygesen ønsker at stoppe som tillidsrepræsentant. 
Der vælges en ny på valgmødet i april, men Elin Thygesen har ønsket at 
bevare sin status som tillidsrepræsentant i en overgangsperiode på ca. ½ 
år for at være med til at sikre en kontinuerlig overgang og indførelse af 
den nye tillidsrepræsentant i opgaverne.  
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Hovedbestyrelsen besluttede, at Valgenhed Randers-Grenaa ekstra-
ordinært kan vælge to tillidsrepræsentanter på valgmødet i maj 
2025, men at Elin Thygesen, som forudsættes at være den ene af de 
to, herefter skal nedlægge sit mandat inden udgangen af 2025.  
 
Merete Keller Berdiin orienterede om, at den anlagte ankesag på vegne af 
forflyttede medlemmer er tabt ved Højesteret. 
 
 

13. Skriftligt nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 

Kim Jensen orienterede om, at Jette Thorsen som konsekvens af en orga-
nisatorisk omlægning i Skattestyrelsen ønsker at stoppe som koordine-
rende tillidsrepræsentant for Personprocesser under Person. Kim Jensen 
foreslås som ny koordinerende tillidsrepræsentant. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at Kim Jensen konstitueres som koor-
dinerende tillidsrepræsentant for Personprocesser. 
 
Forud for mødet var der indsendt skriftlige bidrag.  
 
Kim Jensen, Kreds II (Syd), orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Fejl i tilgængeligt materiale fra trivselsmålinger i Skattestyrelsen. 
 Ønske om gennemgang af arbejdstidsrelaterede spørgsmål for 

fagkonsulenter. 
 Lønbudgettet i Person er udfordret.  

 
Henrik Møller, Kreds III (Øst), orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Opklarende spørgsmål til den udsendte regnskabsoversigt. 
 

Lene Höilund, Valggruppe II, orienterede bl.a. om, følgende emner fra 
Gældsstyrelsen: 
 

 Ændringer i Gældsstyrelsens direktion. 
 Afventer dialog med ledelsen om de nye trivselsmålinger. 

 
Og fra Vurderingsstyrelsen orienterede Lene Höilund bl.a. om følgende 
emner: 
 

 Status på tillægsforhandlingerne. 
 Status på arbejdet med de nye vurderinger. 
 Ny forretningsstrategi for Vurderingsstyrelsen. 

 
Kim Andersen, Valggruppe III, orienterede bl.a. om følgende emner fra 
Toldstyrelsen: 
 

 Status på tillægsforhandlingerne. 
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 Nedsættelse af arbejdsgruppe under SU om arbejdstidsaftaler i 
Toldstyrelsen. 

 Vækst i antallet af souschefer. 
 Ressourcesituationen i Toldstyrelsen. 

 
Der var ingen aktuel orientering fra Motorstyrelsen. 

 
Ulla Kær Andersen, Valggruppe IV, orienterede bl.a. om følgende em-
ner: 
 

 Tillægsforhandlingerne overstået i Administrations- og Service-
styrelsen, i Spillemyndigheden og i Skatteankestyrelsen. 

 Analyse om overgang af opgaver fra Udviklings- og Forenklings-
styrelsen til Statens It. 

 
 
15. Eftersynet i Skatteforvaltningen - Temadrøftelse 
 

Jørn Rise orienterede om proces for forbundets bidrag til det organisato-
riske eftersyn af strukturen i Skatteforvaltningen – herunder den analyse, 
der er på vej om flytning af it-driftsopgaver til Statens It. 

 
Hovedbestyrelsen havde en kort drøftelse af bidraget, som vil tage afsæt i 
det udgangspunkt og de forudsætninger, der var ved etableringen af Skat-
teforvaltningen i 2018, sammenholdt med, hvordan det så er gået. Herun-
der udviklingen i kontrolressourcerne i forhold til ressourcer til andre op-
gaver. 
 
Der vil være behov for, at de forskellige TR-fora bidrager med konkrete 
eksempler og ønsker med udgangspunkt i de forskellige styrelser. 
 
Eftersynet vil også være et af emnerne på tillidsrepræsentantkonferencen 
den 6. maj 2025.  

 
 
 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 

 
Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 5. maj 2025 
 
 

 
 
Jørn Rise Allan Christensen 
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Jan Magnusson Lene Höilund 

 
 
 
 

Ulla Kær Andersen Charlotte Rosdahl Schou 
 
 
 
 

Kim Jensen Henrik Møller 
 
 
 
 

Kim Andersen Bjarne H. Madsen 
 

  
  
  
Marianne Nielsen 
 

Kim Erik Veedfald Røgen Clausen  
 

 
 
 


